



Technical Director / Provincial Pathway Coach Report

Speed Skate New Brunswick – 2024–2025 Season

Submitted by: Derrick MacLeod

Provincial Coach & Technical Director – SSNB/PVNB

Email: TDCoach@SpeedSkateNB.ca

The 2024–2025 season has been a year of continued growth for Speed Skating in New Brunswick. From grassroots club meets to high-performance international events, our athletes, coaches, and officials represented the province with pride, determination, and growing success. Whether competing locally or on the world stage, it has been inspiring to watch the spirit and growth of our speed skating community.

It was also great to see New Brunswick hosting a national level event once again in Dieppe New Brunswick. The 2025 Canada Youth Short Track was a great success and would not have been possible without the collective help of many key SSNB Volunteers working with assistance from our friends at both SSC and SSPEI.

Strategic Focus and Highlights

New Brunswick has a strong foundation in athlete development, competition frameworks, and volunteer involvement. As a provincial team, we have continued to build on this legacy with several key focuses:

- **Governance & Policy Frameworks:**
 - Continued alignment of SSC and SSNB **Safe Sport Policy**.
 - Updates to the **Athlete Guide** and **Competition Bulletin**.
 - Professional translation of key documents including Athlete Guide, Competition bulletin, CWG Guide, etc.
 - Draft **Officials Policy**
 - Continued roster of active Coaches and Officials
 - Underwent new Government of New Brunswick assessment including inventory of numerous documents and policy
- **Program & Pathway Development:**
 - Continued work in aligning with **Speed Skating Canada's Long-Term Development (LTD) model** as well as connecting clubs with National support grants.

- Involvement in national working groups including NCCP upgrade, PTSO Executive meetings (1 per month), SSC nominations, etc.
 - Regular contact with regional and national level athletes for ongoing mentorship and development
 - **Administrative Operations:**
 - Ongoing management of website and SSNB Facebook pages
 - Creation of a provincial **Coaching Inventory** for future development planning.
 - Ongoing collaboration with the Athlete Development, competitions and meet coordinators.
 - Enhanced digital presence with website updates and integrated provincial, regional and National calendar
 - Management of competition result submissions and athlete ranking updates.
 - Athlete & time submissions for FPVQ and SSC competitions
 - **Community Engagement & Capacity Building:**
 - Continued help in recruiting for key SSNB roles
 - Regular updates to SSNB's social media to highlight events and achievements.
 - Attendance at monthly Executive Director meetings with Speed Skating Canada.
 - Continued connection with Sport NB, Coach NB, and Canadian Sport Centre
-

Coaching & Athlete Support

Key coaching initiatives included:

- Oversight and attendance at all **Atlantic Short Track Competitions**.
 - Conducted both Teaching the Basics and Fundamental Leader NCCP courses throughout the season. **We had 30 coaches taking professional development courses throughout the season!**
 - Attendance at national and provincial events such as **Quebec Provincial Circuit, Canada Youth Long Track & Short Track, and Atlantic Long Track**.
 - Coordination of coaches for SSNB athletes competing at national-level events.
 - Lead organization and delivery of the **NB/Codiac Summer Camp**
 - **Contacted a total of four Canada Games camps**
 - **Communication to CWG eligible athletes**
 - Continued engagement with NextGen and National-level athletes.
-

Athlete Performance Highlights

SSNB athletes showcased exceptional talent on national and international stages.

For all highlights, follow :

<https://www.facebook.com/NEWBRUNSWICKSPEEDSKATING> (HP highlights) &
<https://www.facebook.com/speedskatenb/> (Club and Provincial news)

- **Courtney Charlong** – Competed at **World Junior Cups** and the **2025 World Junior Championships**.
- **Courtney Sarault & Rikki Doak** – Competed on the **ISU World Cup Circuit** and at the **ISU World Championships**.
- **Brendan Corey** – Represented Australia on the **World Cup Circuit** and at the **World Championships**.
- **National Junior Competitors:** Courtney Charlong, Hannah MacDougall
- **National Junior Long Track & National Finale:** Molly Flynn brought several medals home
- **National Senior Competitors:** Courtney Charlong, Hannah MacDougall, Courtney Sarault, and Rikki Doak.
- **Canada Youth Participation:**
 - **2 athletes** at **Canada Youth Long Track**
 - **11 athletes** at **Canada Youth Short Track**
- **Quebec Cup (Long Track):** 4 athletes representing NB
- **Quebec Provincial Circuit:** 5 athletes competed
- **New Provincial Records:**
 - Courtney Charlong (Junior Female 500M & 1500M)
 - Molly Flynn (Junior 500M & 1500M indoor LT)
- **International Relay & Individual Medals:**
 - Charlong, Sarault, and Doak all secured international medals throughout season
 - Additionally, Charlong (NextGen & Junior National Team), Sarault (National Team A), and Doak (National Team B) continue as members of Speed Skating Canada's National Team Programs going into 2025–2026. Brendan Corey is member of Team Australia. Corey, Sarault and Doak are all working towards goal of competing at 2027 Olympic Games.

Looking Ahead: 2025–2026

Plans are already well underway for the coming season:

- **Camps & Development:**
 - Five **Spring & Summer CWG Camps** scheduled (Spring–Summer 2025)
 - 2026 Summer Camp
 - **NCCP Courses** planned for 2025-2026 – send me your interest!
- **Competitions:**
 - Continued team growth expected at **Quebec Provincial, Quebec and SSC Long Track, Canada Youth, and National Junior Events**
- **Program Investments**
 - Continued funding secured for **translation** of key documents
 - Continued investment in Athlete, Coach and Official Development
- **Continued Duties:**
 - Ongoing club visits throughout Fall 2024 & Winter 2025

- Administrative oversight, policy development, and mentorship
 - Engagement with club coaches, club administrators and competition organizers
 - Continued updating of governance documents and policies to enhance standing with GNB Funding model
 - Updating of provincial bylaws and nomination process for SSNB
-

Get Involved

COACHES – Sign up on Icereg and NCCP Locker + help out at provincial camps *contact TDCoach@speedskatenb.ca*

OFFICIALS – Want to help out or grow as an official? *Officials@SpeedSkateNB.ca*
Or speak to your **local meet coordinator!**

Volunteers – register free on ICEREG!!!

Acknowledgements

A sincere thank you to the **volunteers, parents, coaches, officials, and club members** who make this sport possible. From meet-day support to behind-the-scenes planning, every role is essential. Together, we continue to grow a culture of excellence and inclusion in our speed skating community.

I look forward to what lies ahead and to continuing to serve our athletes, clubs, and sport with pride.

See you all at the rink!

Derrick MacLeod

Technical Director & Provincial Coach, SSNB
TDCoach@SpeedSkateNB.ca

Rapport du Directeur Technique / Entraîneur du Parcours Provincial

Patinage de Vitesse Nouveau-Brunswick – Saison 2024–2025

Soumis par : Derrick MacLeod

Entraîneur provincial & Directeur technique – SSNB/PVNB

Courriel : TDCoach@SpeedSkateNB.ca

La saison 2024–2025 a été une année de croissance continue pour le patinage de vitesse au Nouveau-Brunswick. Des compétitions de clubs locaux aux événements internationaux de haut niveau, nos athlètes, entraîneurs et officiels ont représenté la province avec fierté, détermination et un succès croissant. Que ce soit à l'échelle locale ou mondiale, il a été inspirant de voir l'esprit et l'évolution de notre communauté de patinage de vitesse.

Ce fut également une grande fierté de voir le Nouveau-Brunswick accueillir de nouveau un événement national à Dieppe. La Compétition Jeunesse Canada 2025 (piste courte) a été un grand succès, rendu possible grâce à l'aide collective de nombreux bénévoles clés de SSNB, avec le soutien de nos partenaires de SSC et SSPEI.

Axes Stratégiques et Faits Saillants

Le Nouveau-Brunswick dispose d'une base solide en développement des athlètes, structures de compétition et implication bénévole. En tant qu'équipe provinciale, nous avons poursuivi cette dynamique avec plusieurs priorités :

Gouvernance & Politiques

- Alignement continu des politiques de sport sécuritaire entre PVC et PVNB.
- Mise à jour du Guide de l'Athlète et du Bulletin des Compétitions.
- Traduction professionnelle de documents clés (Guide de l'Athlète, Bulletin de Compétition, Guide des Jeux du Canada, etc.).
- Élaboration d'un projet de politique pour les officiels.
- Maintien d'une liste active d'entraîneurs et d'officiels.
- Nouvelle évaluation par le gouvernement du Nouveau-Brunswick incluant l'inventaire de nombreux documents et politiques.

Développement des Programmes & Parcours

- Poursuite de l'alignement avec le modèle de Développement à Long Terme (DLT) de Patinage de Vitesse Canada et connexion des clubs aux subventions nationales.
- Participation à des groupes de travail nationaux : mise à jour PNCE, réunions mensuelles des OSP, nominations PVC, etc.

- Contact régulier avec les athlètes de niveaux régional et national pour le mentorat et le développement.

Opérations Administratives

- Gestion continue du site web et des pages Facebook de SSNB/PVNB.
- Création d'un inventaire provincial des entraîneurs pour la planification du développement futur.
- Collaboration régulière avec les responsables du développement des athlètes, compétitions et coordonnateurs de rencontres.
- Amélioration de la présence numérique avec mise à jour du site web et intégration du calendrier provincial, régional et national.
- Gestion des soumissions de résultats de compétitions et des classements des athlètes.
- Soumissions des inscriptions pour les compétitions de la FPVQ et de PVC.

Engagement Communautaire & Renforcement des Capacités

- Soutien continu au recrutement pour des postes clés de PVNB.
- Mise à jour régulière des médias sociaux de PVNB pour mettre en valeur les événements et réalisations.
- Participation aux réunions mensuelles des directeurs exécutifs avec Patinage de Vitesse Canada.
- Maintien des liens avec Sport NB, Entraîneurs NB et le Centre canadien du sport.

Soutien aux Entraîneurs et aux Athlètes

Principales initiatives en matière d'entraînement :

- Supervision et présence à toutes les compétitions de l'Atlantique (piste courte).
- Animation des cours PNCE « Enseigner les bases » et « Leader fondamental » tout au long de la saison. **30 entraîneurs** ont suivi des formations cette saison!
- Présence à des compétitions nationales et provinciales : Circuit provincial du Québec, Jeunesse Canada (piste courte et longue), Longue piste de l'Atlantique.
- Coordination des entraîneurs pour les athlètes de SSNB participant à des compétitions nationales.
- Organisation et animation du Camp d'été NB/Codiac.
- Coordination de **quatre camps** des Jeux du Canada.
- Communication avec les athlètes admissibles aux Jeux du Canada.
- Engagement continu avec les athlètes NextGen et de niveau national.

Faits Saillants de la Performance des Athlètes

Les athlètes de SSNB ont démontré un talent exceptionnel sur les scènes nationale et internationale.

Pour tous les faits saillants, suivez :

 <https://www.facebook.com/NEWBRUNSWICKSPEEDSKATING> (Haute performance)

 <https://www.facebook.com/speedskatenb/> (Clubs & Nouvelles provinciales)

- **Courtney Charlong** – A participé aux Coupes du monde junior et aux Championnats du monde juniors 2025.
- **Courtney Sarault & Rikki Doak** – Ont participé au Circuit de la Coupe du Monde ISU et aux Championnats du Monde ISU.
- **Brendan Corey** – A représenté l’Australie sur le circuit de la Coupe du Monde et aux Championnats du Monde.
- **Compétiteurs juniors nationaux** : Courtney Charlong, Hannah MacDougall
- **Longue piste junior nationale & Finale nationale** : Molly Flynn a remporté plusieurs médailles
- **Compétiteurs seniors nationaux** : Courtney Charlong, Hannah MacDougall, Courtney Sarault et Rikki Doak.
- **Participation Jeunesse Canada :**
 - 2 athlètes à Jeunesse Canada – Piste longue
 - 11 athlètes à Jeunesse Canada – Piste courte
- **Coupe du Québec (piste longue)** : 4 athlètes NB
- **Circuit provincial du Québec** : 5 athlètes ont participé
- **Nouveaux records provinciaux :**
 - Courtney Charlong (junior féminin 500M & 1500M)
 - Molly Flynn (junior 500M & 1500M, piste longue intérieure)
- **Médailles internationales en relais et individuel :**
 - Charlong, Sarault et Doak ont remporté des médailles internationales au cours de la saison.

En plus :

- Charlong (NextGen & Équipe nationale junior), Sarault (Équipe nationale A) et Doak (Équipe nationale B) poursuivent au sein des programmes nationaux de Patinage de Vitesse Canada pour 2025–2026.
- Brendan Corey reste membre de l’équipe australienne. Corey, Sarault et Doak visent tous les **Jeux olympiques 2027**.

Regard vers l’Avenir – 2025–2026

Les plans pour la saison prochaine sont déjà bien engagés :

Camps & Développement :

- Cinq camps des Jeux du Canada prévus pour le printemps et l’été 2025

- Camp d'été 2026
- Cours PNCE prévus pour 2025–2026 – **faites-moi savoir si vous êtes intéressé!**

Compétitions :

- Croissance continue attendue aux événements provinciaux du Québec, en longue piste (Québec et SSC), Jeunesse Canada, et compétitions nationales juniors.

Investissements dans les programmes :

- Financement maintenu pour la traduction des documents clés.
- Investissement continu dans le développement des athlètes, entraîneurs et officiels.

Responsabilités continues :

- Visites de clubs prévues à l'automne 2024 et hiver 2025.
- Supervision administrative, développement de politiques, mentorat.
- Collaboration avec entraîneurs de clubs, administrateurs et organisateurs de compétitions.
- Mise à jour continue des documents de gouvernance pour améliorer le positionnement selon le modèle de financement du GNB.
- Révision des règlements provinciaux et du processus de nomination pour SSNB.

Participez !

ENTRAÎNEURS – Inscrivez-vous sur **Icereg** et dans le **casier PNCE** + aidez aux camps provinciaux : TDCoach@speedskatenb.ca

OFFICIELS – Vous souhaitez aider ou progresser comme officiel ? Écrivez à :

Officials@SpeedSkateNB.ca

Ou parlez à votre coordonnateur de compétition local !

BÉNÉVOLES – Inscrivez-vous gratuitement sur **ICEREG** !

Remerciements

Un sincère merci aux bénévoles, parents, entraîneurs, officiels et membres des clubs qui rendent ce sport possible. Qu'il s'agisse du soutien le jour de la compétition ou de la planification en coulisses, **chaque rôle est essentiel**. Ensemble, nous continuons de bâtir une culture d'excellence et d'inclusion au sein de notre communauté de patinage de vitesse.

J'ai hâte de voir ce que l'avenir nous réserve et de continuer à servir nos athlètes, clubs et ce sport avec fierté.

À bientôt à l'aréna !

Derrick MacLeod

Directeur Technique & Entraîneur Provincial, SSNB